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Protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu                                        

z dnia 29 września 2022 roku. 

 

Czas trwania sesji: 

10:00 do 11:22 

Miejsce: 

Sala sesyjna Urzędu Miejskiego w Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczyła: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak. 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 13  – nieobecna radna Agnieszka Budzińska   

i radna Jolanta Kin-Zdzierela - nieobecności usprawiedliwione.  

W sesji udział wzięli: 

Radni Rady Miejskiej: 

1. Graś Julian 

2. Maślak Jan 

3. Parecki Henryk 

4. Piechocki Andrzej 

5. Podgórski Mariusz 

6. Polarczyk Hubert 

7. Ponicki Tomasz 

8. Rożek Roman 

9. Rzeczycka Grażyna 

10. Sroka Jan 

11. Skibiński Wojciech 

12. Witczak Cecylia 

13. Zachara Andrzej            
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Pracownicy Urzędu Miejskiego:  

1. Roman Wrotecki – Burmistrz Ujścia                 

2. Beata Ima – Wiceburmistrz Ujścia                         

3. Dorota Schwochert – Skarbnik Gminy i Miasta Ujście               

4. Marek Madej – Sekretarz Gminy i Miasta Ujście   

Zaproszeni goście: 

1. Grażyna Meister  - Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Ujściu                

2. Marek Kamiński – Radny Rady Powiatu w Pile                 

3. Karolina Strzelecka – sołtys wsi Chrustowo                

4. Elżbietka Radtke – sołtys wsi Węglewo                 

5. Małgorzata Ignacy – sołtys wsi Mirosław                 

6. Kazimierz Czyrski – sołtys wsi Byszki                 

7. Grzegorz May – sołtys wsi Jabłonowo                  

Ad.1. Sprawy regulaminowe. 

a) Otwarcie sesji. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:00:01 do 00:02:23). 

 

O godz. 1000 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak na podstawie art. 20 

ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady XXXIV  sesji 

Rady Miejskiej w Ujściu, witając pana Burmistrza Ujścia Romana Wroteckiego, panią  

Wiceburmistrz Miasta i Gminy Beatę Ima, panią Skarbnik Gminy i Miasta Ujście  Dorotę 

Schwochert, Sekretarza Gminy i Miasta Ujście  pana  Marka Medeja, zaproszonych gości oraz 

radnych Rady Miejskiej w Ujściu. 

       b) stwierdzenie quorum 

 

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że na ustawowy stan 15 radnych, w sesji uczestniczy 12 

radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodnicząca poinformowała również radnych o obowiązku przestrzegania danych 

osobowych, tajemnicy służbowej i skarbowej. 

 

      c)  przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że porządek obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu 

otrzymali wszyscy radni. Dodała, że na prośbę pani Wiceburmistrz zaistniała konieczność 

przesunięcia  kolejności omówienia pkt 9,10 i 11.  Zaproponowała, żeby  pkt 9 był przesunięty w 

miejsce punktu 5, pkt 10 w miejsce pkt 6, pkt 11 w miejsce pkt 7. Pozostałe punkty porządku 

obrad, zostaną przesunięte o trzy pozycje tj. pkt 5 jako pkt 8, pkt 6 jako pkt 9 itd.     

Zapytała, czy ktoś ma jakieś  inne wnioski lub uwagi dotyczące  porządku obrad. Z uwagi na ich 

brak, poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych  przesunięć w porządku obrad.  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu  12 głosami „Za”0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  przyjęła zmieniony porządek obrad.  

 



3 

 

Porządek obrad  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji 

b) stwierdzenie quorum 

c) przedstawienie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 lipca 2022 r.  

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 18 lipca 2022 r.  

4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

5. Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym jednolokalowym, stanowiącym własność Gminy Ujście – projekt nr 5. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/99/2016 Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 

30 czerwca 2016 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami mienia 

komunalnego Gminy Ujście – projekt nr 6.  

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli ustanowienia prawa służebności gruntowej 

przejazdu   i przechodu na nieruchomości mienia komunalnego Gminy Ujście – projekt nr 7. 

8. Projekt uchwały zmieniającą uchwałę nr XXXI/288/2009 Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, 

mieszkaniowego oraz określenie warunków wypłaty innych składników wynagrodzenia – projekt 

nr 1. 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i 

doradców zawodowych zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Ujście –    projekt nr 2.  

10. Projekt uchwały w sprawie uznania petycji na niezasługującą na uwzględnienie – projekt nr 

3.   

11. Projekt uchwały w sprawie uznania petycji na niezasługującą na uwzględnienie – projekt nr 

4. 

12. Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości – projekt nr 8. 

13 Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2022 rok – projekt nr 9. 

14. Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 

Ujście na lata 2022-2028 – projekt nr 10.         

 

 15. Wnioski i interpelacje radnych. 

 

 16. Zakończenie posiedzenia.                                                                          
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Ad.2.   

Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej z dnia 12 lipca 2022 r.  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  00:02:24 do 00:05:03 ). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Zachara odczytał radnym informację dotyczącą 

protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 12 lipca 2022 roku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz był wysłany do radnych  na skrzynki              

e-mailem. Zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi dotyczące protokołu z XXXII sesji Rady 

Miejskiej w Ujściu. Radni  nie wnieśli uwag do protokołu z XXXII sesji. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Ujściu złożyła wniosek o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytania.  

 

( Informacja dotycząca protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 12 lipca 2022 

roku stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu  12 głosami „Za”0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  przyjęła  protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 

lipca 2022 roku.  

 

Ad. 3.  Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 18 lipca 2022 r. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  00:05:04 do 00:07:07). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Zachara odczytał radnym informację dotyczącą 

protokołu z XXXIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 18 lipca 2022 roku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz był wysłany do radnych  na skrzynki              

e-mailem. Zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi dotyczące protokołu z XXXIII sesji Rady 

Miejskiej w Ujściu. Radni  nie wnieśli uwag do protokołu z XXXIII sesji. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Ujściu złożyła wniosek o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytania.  

 

( Informacja dotycząca protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 18 lipca 2022 

roku, stanowi załącznik do protokołu).  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu  12 głosami „Za”0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  przyjęła  protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 

lipca 2022 roku.  

 

Ad. 4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:07:08 do 00:22:15).  
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Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki przedstawił informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym tj. od 13 lipca 2022 do 27 lipca 2022 roku. Radni nie wnieśli pytań do 

przedstawionej informacji. 

Informacja Burmistrza stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

O godz. 1013 na sesję przybył radny Mariusz Podgórski – spóźnienie usprawiedliwione. 

Obecnych na sesji 13 radnych). 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak -  udzieliła głosu radnemu Rady 

Powiatu w Pile, panu Markowi Kamińskiemu – Członkowi Zarządu Powiatu Pilskiego. 

 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:22:15 do 00:24:14).  

 

Radny Marek Kamiński Członek Zarządu Powiatu Pilskiego – Panie i panowie radni, panie 

Burmistrzu, szanowni goście, po blisko 3 latach negocjacji, rozmów, przekonywania kolegów i 

koleżanki z Zarządu,  w końcu władze powiatu podpisały umowę dotyczącą wykonania ścieżki 

rowerowej na odcinku Byszki – Ujście. Koszt całej inwestycji to około 5.100.000,00 zł. Ścieżka 

będzie miała początek od końca chodnika przy ulicy Łąkowej, a skończy się  koło figurki w  

Byszkach. Koniec inwestycji planowany jest na październik 2023 rok, czyli w przyszłym roku 

faktycznie ścieżka oczekiwana przez mieszkańców Ujścia, będzie miała swój finał. Druga miła 

wiadomość to inwestycja na odcinku Jabłonowo - Węglewo, będzie tam położona warstwa 

wyrównawcza, na to warstwa bardziej trwała, która zmniejszy hałaśliwość ruchu 

samochodowego, będzie również zrobione pobocze oraz oznakowanie poziome. Łączny  koszt tej 

inwestycji ok. 800.000,00 zł, czyli razem ok. 6 milionów złotych na inwestycje powiatowe na 

terenie gminy Ujście. Myślę, że wiadomość dobra, dziękuję bardzo, życzę Państwu dalszych 

miłych obrad.  

 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednolokalowym, stanowiącym własność Gminy 

Ujście – projekt nr 5. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:24:15 do 00:26:10).  

 

Beata Ima Wiceburmistrz Ujścia – przede wszystkim chciałabym  podziękować za zmianę 

porządku obrad, przepraszam, ale  o godz. 1100 muszę być na przetargu. Projekt tej uchwały był 

procedowany na poszczególnych komisjach, uzyskał opinię pozytywną, czy są ewentualnie 

jeszcze jakieś pytania, co do tego projektu, wątpliwości, które bym  mogła jeszcze Państwu 

wyjaśnić. Jeżeli nie ma, to przedstawię projekt uchwały. Podstawa prawna, §1. Wyraża się zgodę  

na sprzedaż nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednolokalowym i budynkiem 

gospodarczym, położonej w Ujściu przy ul. Chodzieskiej 7, oznaczonej numerem geodezyjnym 

567/2 o powierzchni 0,0244 ha, dla której Sąd Rejonowy w Chodzieży, IV Wydział Ksiąg 

Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr PO1H/00018770/3.§ 2. Wykonanie uchwały powierza 

się Burmistrzowi Ujścia.§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, przystępujemy do 

głosowania nad  podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednolokalowym, stanowiącym własność Gminy Ujście. 
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W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”, podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednolokalowym, stanowiącym 

własność Gminy Ujście. 

  

( Uchwała nr XXXIV/226/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/99/2016 Rady Miejskiej              

w Ujściu, z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami mienia komunalnego Gminy Ujście – projekt nr 6.  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:26:11 do 00:28:49).  

Beata Ima Wiceburmistrz Ujścia – również ten projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich 

komisji Rady, został szczegółowo omówiony, czy ewentualnie, do tego projektu są jakieś pytania, 

nie ma, to przedstawię projekt uchwały. § 1. W uchwale nr XIV/99/2016 Rady Miejskiej w 

Ujściu z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

mienia komunalnego Gminy Ujście wprowadza się następujące zmiany: punkt 1) § 2 otrzymuje 

brzmienie: „O nabyciu, zbyciu, obciążeniu nieruchomości z zastrzeżeniem § 3 i § 4, 

każdorazowo decyduje Rada Miejska”. Punkt 2 § 4 otrzymuje brzmienie: „Upoważnia się 

Burmistrza Ujścia do obciążania nieruchomości należących do gminnego zasobu nieruchomości 

prawem służebności przesyłu, o którym mowa w Kodeksie cywilnym. Obciążanie nieruchomości 

gruntowych następuje według zasad określonych w Kodeksie cywilnym  i w ustawie o księgach 

wieczystych i hipotece". Punkt 3. Dotychczasowy § . otrzymuje oznaczenie  „§ 5’. Punkt 4. 

Dotychczasowy § 5 otrzymuje oznaczenie  „§ 6”. Punkt 5. Dotychczasowy § 6.  otrzymuje 

oznaczenie  „§ 7”.  § 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwała 

podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego  i wchodzi w życie 

po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu  13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”,  podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XIV/99/2016 Rady 

Miejskiej w Ujściu, z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami mienia komunalnego Gminy Ujście.  

  

( Uchwała nr XXXIV/227/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli ustanowienia prawa służebności 

gruntowej przejazdu   i przechodu na nieruchomości mienia komunalnego Gminy Ujście – 

projekt nr 7. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:28:50 do 00:31:32).  
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Beata Ima Wiceburmistrz Ujścia – projekt również został omówiony na posiedzeniach komisji, 

uzyskał pozytywną opinię, czy ewentualnie są jakieś pytania, jeżeli nie ma, to przedstawię 

projekt uchwały. § 1. Wyraża się zgodę na ustanowienie odpłatnego prawa służebności gruntowej 

przejazdu i przechodu przez nieruchomość stanowiącą własność Gminy Ujście oznaczoną 

numerem ewidencyjnym - 470 o pow. 0,0385 ha, położoną w Ujściu przy ul. Rybackiej 3, 

zapisaną w księdze wieczystej nr PO1H/00037261/1 prowadzoną przez Sąd Rejonowy w 

Chodzieży, IV Wydział Ksiąg Wieczystych, na rzecz każdoczesnych właścicieli nieruchomości 

oznaczonych numerami ewidencyjnymi: 469 - położona w Ujściu przy ul. Rybackiej 5 i 468 - 

położona w Ujściu przy ul. Rybackiej 7. § 2. Służebność, o której mowa w § 1 będzie polegała  

na prawie przejazdu i przechodu pasem gruntu o powierzchni ok. 34 m2. Przebieg i granice 

służebności przejazdu i przechodu określa mapa, stanowiąca załącznik  Nr 1 do niniejszej 

uchwały. § 3. Służebność gruntowa ustanawiana jest odpłatnie i na czas nieograniczony. 

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 5. Uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”, podjęła uchwałę w sprawie  wyrażenia woli ustanowienia prawa 

służebności gruntowej przejazdu i przechodu na nieruchomości mienia komunalnego 

Gminy Ujście. 

  

( Uchwała nr XXXIV/228/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad.8. Projekt uchwały zmieniającą uchwałę nr XXXI/288/2009 Rady Miejskiej w Ujściu w 

sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznania nauczycielom dodatków: za wysługę lat motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy, mieszkaniowego oraz określenie warunków wypłaty innych składników 

wynagrodzenia – projekt nr 1. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:31:33 do 00:35:01).  

 

Grażyna Meister Dyrektor Centrum Usług Wspólnych – podstawa prawna, § 1. W uchwale nr 

XXXI/288/2009 Rady Miejskiej w Ujściu  z dnia 27 kwietnia 2009  r. sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz 

określenie warunków wypłaty innych składników wynagrodzenia w  § 3 ust. 1 wprowadza się 

następujące zmiany: W tabeli „Wysokość stawek dodatków funkcyjnych”, dodaje się wiersz w 

brzmieniu:  „ 6. Funkcyjny dla mentora / za jednego nauczyciela - 100 zł". § 2. Do dnia 31 

sierpnia 2027 r., dodatek funkcyjny określony dla mentora, o którym mowa w § 1 niniejszej 

uchwały, przysługuje również nauczycielom, którym powierzono sprawowanie funkcji opiekuna 

stażu dla nauczycieli odbywających staż na stopień nauczyciela mianowanego, o których mowa 

w art. 10 ust. 1–5 ustawy z 5.08.2022 r. o zmianie ustawy – Karta Nauczyciela oraz niektórych 

innych ustaw (Dz. U. z 2022 poz. 1730). § 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ujścia. § 4. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego i wchodzi w życie z mocą od 1 września 2022 r. Dziękuję. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”, podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę nr XXXI/288/2009 Rady 

Miejskiej w Ujściu w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznania nauczycielom dodatków: za wysługę lat motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz określenie warunków wypłaty innych 

składników wynagrodzenia. 

  

( Uchwała nr XXXIV/229/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad.9. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w przedszkolach i szkołach 

prowadzonych przez Gminę Ujście –   projekt nr 2.  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:35:02 do 00:37:46).  

Grażyna Meister Dyrektor Centrum Usług Wspólnych – podstawa prawna. § 1. Ustala się 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych  

w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Ujście w wymiarze 22 godzin 

tygodniowo. § 2. Traci moc Załącznik nr 2  do Uchwały Nr IV/170/2000 Rady Miejskiej            

w Ujściu,  z dnia 29 czerwca 2000 r. w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli, w tym; pedagogów, psychologów i innych w przedszkolach i szkołach 

prowadzonych przez Gminę Ujście. § 3.Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. 

§ 4. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego        

i wchodzi w życie z mocą od 1 września 2022 r. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”, podjęła uchwałę w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w 

przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Ujście.  

( Uchwała nr XXXIV/230/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad.10. Projekt uchwały w sprawie uznania petycji na niezasługującą na uwzględnienie – 

projekt nr 3.  

 ( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:37:47 do 00:40:18).  
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Marek Madej Sekretarz Gminy i Miasta Ujście – pani Przewodnicząca, panie i panowie Radni, 

Szanowni Państwo – petycją tą zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Ujściu, także w dniu wczorajszym na komisjach była ta sprawa omawiana. 

Propozycja jest, żeby uznać tą petycję, za niezasługującą na uwzględnienie. Pozwolicie Państwo, 

że przeczytam projekt uchwały. Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 29 września 2022 r.    

w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. Na podstawie art. 18 b ust.1 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) 

oraz art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach ( Dz. U. z 2018 r. poz.870) Rada 

Miejska w Ujściu uchwała co następuje: § 1. Uznaje się, że złożona petycja w dniu 7 lipca 2022 

r. przez dane niepodlegające udostępnieniu - art. 5 ustawy z dnia 6.09.2001 o dostępie do 

informacji publicznej dotycząca podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Ujściu w sprawie 

ochrony dzieci i ludzi osłabionych przed szkodliwym wpływem na ich zdrowie sztucznego 

promieniowania mikrofalowego, nie zasługuje na uwzględnienie. § 2. Uzasadnienie sposobu 

rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. § 3. O sposobie rozpatrzenia petycji 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu zawiadamia wnoszącego petycję. § 4. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”,  podjęła uchwałę w sprawie uznania petycji na niezasługującą na 

uwzględnienie. 

( Uchwała nr XXXIV/231/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie uznania petycji na niezasługującą na uwzględnienie – 

projekt nr 4. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  00:40:19 do 00: 42:51). 

 

Marek Madej Sekretarz Gminy i Miasta Ujście – pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, także 

ta petycja była omawiana na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Ujściu, a 

także w dniu wczorajszym na posiedzeniach komisji, przed dzisiejszą sesją. Propozycja jest, za 

uznaniem petycji na niezasługującą na uwzględnienie. Pozwólcie Państwo, że przeczytam projekt 

uchwały.  Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 29 września 2022 r. w sprawie uznania 

petycji za niezasługującą na uwzględnienie. Na podstawie art.18 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2022 r., poz. 559 z późn. zm) oraz art. 9 ust.2 ustawy 

z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach ( Dz. U. z 2018 r., poz. 870) Rada Miejska w Ujściu, uchwala 

co następuje: § 1. Uznaje się, że złożona w dniu 1 sierpnia 2022 roku petycja dotycząca 

utworzenia Młodzieżowej Rady Miejskiej w Ujściu nie zasługuje na uwzględnienie. § 2. 

Uzasadnienie sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. § 3. O sposobie 

rozpatrzenia petycji Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu zawiadamia wnoszącego petycję. § 

4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  
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W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”, podjęła uchwałę w sprawie uznania petycji na niezasługującą na 

uwzględnienie. 

( Uchwała nr XXXIV/232/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad.12. Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości – projekt nr 8. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:42:52 do 00: 52: 59). 

 

Dorota Schwochert Skarbnik Gminy i Miasta Ujście – stawki podatku, ich wysokość, wczoraj 

została omówiana na komisjach, wobec powyższego przedstawię sam projekt uchwały. Podstawa 

prawna. § 1. Określa się wysokość stawek podatku od nieruchomości: pkt 1) od gruntów: ppkt a)  

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków –  1,10 zł od 1 m2 powierzchni, ppkt b) pod 

wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 

zbiorników sztucznych – 5,79 zł od 1 ha powierzchni, ppkt c) pozostałych, w tym zajętych na 

prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez  organizacje pożytku 

publicznego - 0,53 zł od  1 m2 powierzchni, ppkt d) niezabudowanych objętych obszarem 

rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 

2021 r. poz.485), i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo 

zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 

dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym 

czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,81 zł od 1 m2 

powierzchni; pkt 2) od budynków lub ich części: ppkt a) mieszkalnych – 0,92 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, ppkt b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

27,37 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, ppkt c) zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym – 13,47 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, ppkt d)  związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w 

rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych 

świadczeń – 5,87 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, ppkt e) pozostałych, w tym zajętych na 

prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

publicznego: gospodarczych i innych – 7,91 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; garaży  - 9,27 zł 

od 1 m2 powierzchni użytkowej; domów letniskowych i rekreacyjnych – 9,71 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej; pkt 3) od  budowli  -  2,00 % ich  wartości określonej na podstawie art. 4 

ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (t.j. Dz. U. z 

2022 r. poz. 1452 z późn. zm.)§ 2. Z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały, traci moc 

uchwała Nr XXIV/179/2021 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 14 października 2021 roku w 

sprawie podatku od nieruchomości (Dz. Urz. Woj. Wielk. poz. 7829 ). § 3. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 4. Uchwała  wchodzi  w życie  z dniem 1 stycznia 2023 roku 

i podlega opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma, zamykam dyskusję, w takim razie przystępujemy do głosowania.  
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W trakcie głosowania wystąpiły problemy techniczne, Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła  

3 minutową przerwę. 

( przerwa w obradach: nagranie w czasie 00:49:46 : 00:51:08) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej, wznowiła obrady i przystąpiła do głosowania, nad podjęciem 

uchwały  w sprawie podatku od nieruchomości. 

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 10 głosami „Za”; 2 głosami „Przeciwnymi”; 1 głosem 

„Wstrzymującym się”,  podjęła uchwałę w sprawie  podatku od nieruchomości. 

( Uchwała nr XXXIV/233/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

13 Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2022 rok – projekt nr 9. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00: 53:00 do 00:58:35). 

 

Dorota Schwochert Skarbnik Gminy i Miasta Ujście – zmiany w budżecie zostały wczoraj 

dokładnie omówione na komisjach, w związku z powyższym przedstawię sam projekt uchwały. 

Podstawa prawna. § 1.  pkt 1) w § 1  zmniejsza  się plan dochodów o kwotę 540.016,95 zł do 

kwoty 45.920.529,90 zł, z tego: dochody bieżące w kwocie 38.941.802,07 zł,  dochody 

majątkowe w kwocie 6.978.727,83 zł zgodnie  z załącznikiem nr 1; pkt 2) treść załącznika nr 

1 uchwały Nr XXVI/184/2021 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 16 grudnia 2021  roku  zostaje 

zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały; pkt 3)  w § 2  zmniejsza się  plan 

wydatków o kwotę 967.693,22 zł do mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy i nadwyżki z lat 

ubiegłych”; pkt 7) załącznik nr 4 uchwały Nr XXVI/184/2021 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 

16 grudnia 2021 roku określający przychody i rozchody budżetu w 2022 r. otrzymuje nowe 

brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały; pkt 8) załącznik nr 5 uchwały Nr 

XXVI/184/2021 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 16 grudnia 2021 roku określający zestawienie 

planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu w 2022 roku otrzymuje nowe brzmienie 

zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały; pkt 9) załącznik nr 6 uchwały Nr 

XXVI/184/2021 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 16 grudnia 2021 roku  określający plany 

przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych kwoty 48.874.291,61 zł, z tego: 

wydatki bieżące w kwocie 38.571.573,92 zł, wydatki majątkowe w kwocie 10.302.717,69 zł 

zgodnie  z załącznikiem nr 2; pkt 4)  treść załącznika nr 2 uchwały Nr XXVI/184/2021 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 16 grudnia 2021   roku  zostaje zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 

2 do niniejszej uchwały; pkt 5) załącznik nr 3 uchwały Nr XXVI/184/2021 Rady Miejskiej 

w Ujściu z dnia 16 grudnia 2021 roku określający dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

z zakresu administracji rządowej zleconych gminie i innych zadań zleconych ustawami w 2022 r. 

oraz dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań zleconych jednostkom samorządu 

terytorialnego w 2022 r. zostaje zmieniony zgodnie z załącznikiem nr 3  do niniejszej uchwały; 

pkt 6) § 3 do uchwały budżetowej otrzymuje nowe brzmienie: „§ 3. Deficyt budżetu w kwocie 

2.953.761,71 zł zostanie sfinansowany przychodami wynikającymi z rozliczenia środków 

określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków oraz przychodami z tytułu wolnych środków, o których 

na 2022 rok otrzymuje nowe brzmienie  zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały; pkt 

10) w § 10 zwiększa się dochody z części opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych w obrocie hurtowym o kwotę 16.769 zł do kwoty 68.021 zł oraz zwiększa się 
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wydatki na realizację programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych o kwotę 

16.769 zł do kwoty 194.809 zł; pkt 11) załącznik nr 9 uchwały Nr XXVI/184/2021 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 16 grudnia 2021    roku  określający plan wydatków na przedsięwzięcia 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego na 2022 rok otrzymuje nowe brzmienie  zgodnie 

z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ujścia. § 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma chętnych, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”,  podjęła uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2022 

rok. 

( Uchwała nr XXXIV/234/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Ujście na lata 2022-2028 – projekt nr 10.       

  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:58:36 do 1:00:05). 

 

Dorota Schwochert Skarbnik Gminy i Miasta Ujście – projekt również został omówiony 

dokładnie na komisjach, wobec powyższego przedstawię sam projekt uchwały. Podstawa prawna. 

§ 1 pkt. 1) w § 1 załącznik nr 1 otrzymuje brzmienie załącznika nr 1 do niniejszej uchwały, pkt 2) 

w § 2 załącznik nr 2 otrzymuje  brzmienie załącznika nr 2 do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwałą wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu radna Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję, 

nie ma, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania.  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”; 0 głosów „Przeciwnych”; 0 głosów 

„Wstrzymujących się”,  podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2022-2028. 

( Uchwała nr XXXIV/235/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad.15. Wnioski i interpelacje radnych. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 1:00:06 do 1:21:50 ). 

Radny Tomasz Ponicki – panie Burmistrzu, na początku chciałem podziękować za wymianę tego 

oświetlenia na Osiedlu Górnym, na pewno jest to przeskok,  jak to się mówi, w jakąś inną kulturę 

świetlną. Już przy samym montażu tych wszystkich lamp, mieszkańcy z podziwem kiwali 

głowami, rozszerzali oczy i mówili, że jest to na pewno kierunek dobry, także bardzo dziękuję, 
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chociaż, oczywiście są takie głosy sceptyczne,   że teraz niektórym jest za jasno, albo za ciemno, 

dziwna sytuacja, że w domach, ale, chodzi o oświetlenie zewnętrzne a nie domowe, także bardzo 

dziękuję i korzystając z okazji chciałbym jeszcze naświetlić problem małej ilości miejsc 

parkingowych na Osiedlu Górnym. Teraz ilość samochodów jest dosyć znacząca, a młodsze 

pokolenie naszego osiedla, to praktycznie każdy jest mobilny  i ilość  tych miejsc parkingowy się 

zmniejszyła i jeżeli by była możliwość rozważyć rozbudowę jakiegoś parkingu. Jeszcze 

korzystając z okazji, w nawiązując do wczorajszej rozmowy  na komisji, odnośnie przystanku na 

ulicy Pilskiej i miejsc do siedzenia dla pasażerów, chciałbym jeszcze ewentualnie napomknąć , że 

jeżeli by była taka możliwość, to również na ul. Czarkowskiej, na tym nowym przystanku MZK, 

może takie jakieś „ ala” krzesła, czy ławeczki, coś by się tam zmieściło, bo  tam ludzie siadają na 

tym klombie - tak zauważyłem, może, też by im to też pomogło. Jeszcze jest taki jeden temat 

związany też z  MZK,  w zeszłym tygodniu, no,  tak się zdarzyło, że zostałem obrzucony dosyć 

ostrymi obelgami słownymi, przez naszego mieszkańca,  a nie byłem jedynym adresatem tych 

obelg, a chodzi o ścisk panujący podobno w autobusach MZK  w godzinach popołudniowych. 

Nie wiem, czy możemy w tym temacie coś zrobić, bo pewnie o kursy będzie ciężko, czy może 

jakiś sygnał do MZK,  może mają większy tabor – nie wiem, większe autobusy, bo ilość tych 

pasażerów, po prostu chyba jest zbyt duża na te kursy, co są w chwili obecnej. Dziękuję bardzo.  

Roman Wrotecki Burmistrz Ujścia – Szanowni Państwo,  co do pierwszej sprawy, nie ukrywam, 

że Osiedle Górne zawsze było takim tematem, który mnie męczyło, z powodów wizualno- 

finansowych. Chodzi mi o te prymitywne oświetlenie, które tam było – tak, dzisiaj, to osiedle się 

prezentuje zupełnie inaczej i funkcjonalnie i finansowo - tak, mówimy o spadku na poziomie 

50% jeśli chodzi o zużycie, tak na marginesie Szanowni Państwo, jak włączymy czajnik z wodą, 

to grzałka w tym czajniku jest odpowiednikiem około 45 lamp, takich jak są na  Osiedlu Górnym, 

mówię o lampach parkowych, mówię o tych iskrach, które są na przykład, przy ścieżce 

rowerowej, to jest odpowiednik około 45 lamp. 45 lamp, bierze tyle samo prądu, one mają około 

30, 34, 35 VAT, jak ten czajnik, kiedy gotuje nam wodę. Natomiast, no, możemy powiedzieć, że 

to jest też  takie wsparcie gminy. Jeśli  chodzi o te dobre i niekoniecznie zawsze dobre głosy, że 

pewnie ustawa przejdzie o tej stałej cenie do poziomu 2000 kW, a dzięki temu oświetleniu też, 

jak ktoś będzie miał wieczorem bardziej oświetloną kuchnie, alb drogę do toalety, to też się z 

tego cieszę.  Głosy zawsze będą rożne, że,  jest za jasno, te instalacje po prostu nie marnują 

światła i są tańsze, nie świecą po blokach na 4 piętro, tylko świecą tam gdzie mają. Co do kwesty 

tych przystanków, jeszcze przed sesja, tutaj  z panem Sekretarzem, który zajmuje się tym 

tematem, rozmawialiśmy i jest pewien projekt wiaty, który być może zostanie zaproponowany 

Generalnej Dyrekcji, oczywiście o tym temacie czarnkowskiej też będziemy rozmawiać, no bo, 

Szanowni Państwo, rzadko to widzimy,  albo rzadko o tym myślimy, albo za rzadko myślimy i za 

rzadko to widzimy, że nam się społeczeństwo dramatycznie starzeje – tak, jak my postoimy sobie 

15 minut, to tam lekko to czujemy, a co dopiero osoba starsza. Ja nie ukrywam, że ten przystanek 

na czarnkowskiej był głównie po to, żeby osoby starsze, mogły z niego korzystać, a nie iść do 

miasta, więc zajmiemy się tematem, niczego nie obiecam, ale chciałbym, że to zakończyło się 

pozytywnie – ten wniosek. Co do  miejsc parkingowych - tak, przymierzamy się w projekcie 

budżetu na przyszły rok, do miejsc parkingowych przy boisku, że to jedna z tych inwestycji, 

które chciałbym, że się w przyszłorocznym budżecie znalazła. Co do autobusów linii nr 50, Ja 

porozmawiam z Prezesem spółki na temat tego, jakie jest obłożenie, i czy być może dałoby się, 

wysyłać na trasę większe autobusy,  sprawdzimy to, z MZK zawsze się dobrze współpracowało,  

jaka jest wielość tych autobusów i czy jest możliwość zwiększenia, że jest tłoczno to wiem, bo  

żona mi o tym mówiła w tym tygodniu po południu, rano też nie jest najlepiej, natomiast jest 

takie jakby doświadczenie kilkuletnie, bo niestety, to jest spowodowane reformą oświaty, ci się 
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dużo oszukiwać, nałożeniem się dwóch roczników i potem kolejnych dwóch, no, tak zdecydowali 

decydenci, że  na taki pomysł wpadli, i to są te pośrednie skutki, tego typu  reform, ale mniejsza  

o to, ważne są też te plany, które są w szkole, one do końca września tak naprawdę żyją                

i zobaczymy, jak to się wszystko będzie układało, bo nie wiem, czy pani Przewodnicząca 

pamięta, chyba rok temu, czy dwa lata temu, dwa lata temu, bo jeszcze pandemii nie było, był 

podobny problem i potem po wrześniu to się jakoś zaczęło normalizować, ale na pewno będę 

rozmawiać o większym taborze. Szanowni Państwo, jeśli za chwilę będą następne pytania, to 

oczywiście odpowiem, tylko jak jestem przy głosie, żeby już  później Państwu nie zajmować 

czasu, chcę jasno zadeklarować, że jeśli chodzi o ogrzewanie wszystkich obiektów publicznych, 

mam tu na myśli przede wszystkim szkoły i przedszkole, nie mamy żadnych zamiarów 

czegokolwiek wyłączać, nie mamy zamiaru  niczego zamykać, nie ma mowy o żadnej pracy 

zdalnej z tego powodu, chcemy zabezpieczyć te jednostki, żeby normalnie jesienią i zimą 

funkcjonowały, dzieci maja mieć ciepło, pracownicy mają mieć  normalne warunki do pracy        

i żadnego takiego pomysłu nie ma, by ktoś opowiadał, że gdzieś tam jakieś plany są i coś jeszcze, 

to naprawdę staniemy na głowie i będziemy szukać  tych pieniędzy, żeby normalnie 

funkcjonowały przede wszystkim te jednostki. Jeszcze kolejna rzecz, jeśli chodzi o oświetlenie, 

nie mamy w planach wyłączania oświetlenia  w nocy. Nie po to osiem lat temu, zrównaliśmy 

jakby całą gminę z powodów,  głównie bezpieczeństwa, bo były kradzieże w Miłosławiu, były 

kradzieże w innych miejscach, ludzie się czuli niebezpiecznie, po to nocą to zaświeciliśmy, żeby 

świeciło, żeby ludzie poczuli się bezpiecznie i trzeba pamiętać, że większość  z nas pracuje        

w godzinach jakich pracuje, teraz ludzie w równych godzinach pracują, i też płacą podatki i też 

mają prawo oczekiwać, że będziemy w jakiś cywilizowany sposób funkcjonować. Jeśli będziemy 

mieli połamane w cudzysłowie nogi finansowe, czyli będziemy mieli takie ceny prądu, że się nie 

da, a trzeba zapłacić pensje, trzeba zapłacić za DPS-y i całą resztę,  to będzie skrajność, ale nie 

ma planów wyłączenia, nie ma, jak ktoś myśli, że będziemy wyłączali wszystko na noc, bo jest 

noc itd., to nie ma planów. Bogate gminy, które wyłączają od paru lat oświetlenie, dzisiaj biorą 

kredyty na wydatki bieżące, więc są tacy bogaci, tak oszczędzali, że dzisiaj biorą kredyty. Nie ma 

takiego planu, ktoś powie, że jestem rozrzutny, bo  dzisiaj już mówiłem - wczoraj, jest taki 

wyścig, kto więcej tych lam wyłączy, zobaczymy, czy będą propozycje dla samorządów – 

ochrony, jeśli chodzi o zakupy prądu, nie wiem, dzisiaj plan jest, ustawy nie ma, jutro pewnie 

będziemy mieli niefajny dzień, jak się dowiemy jakie są propozycje cenowe dla gminy, 

zobaczymy co z tym zrobimy i zobaczymy, czy będzie ustawodawca miał zamiar gminom 

pomóc, natomiast nie, na tą chwilę nie ma,  mamy jeszcze stary kontrakt, który obowiązuje do 

końca roku, zobaczymy jak będzie w przyszłym, ale naprawdę nieciłabym sytuacji, w której 

byśmy powiedzieli, tak, musimy wyłączyć,  czy tak się stanie - nie wiem, ale dzisiaj mogę 

zadeklarować, że spokojnie ciągniemy to dalej. Taka ostatnia rzecz na koniec,  na  lipcowej sesji, 

nie mogłem tego zrobić,  bo ona miała charakter nadzwyczajny, więc trzeba uszanować tą formę,  

chcę podziękować za coś, co kilka miesięcy już się wydarzyło w Kruszewie. Chciałem 

podziękować właścicielowi i pracownikom Firmy EL- MECH za to, że wykonali na podstawie 

materiałów zdjęciowych, które myśmy udostępnili jako gmina, wykonali zupełnie nowe furtki  

do cmentarza w Kruszewie. Furtki zostali skradzione, przez kilka  miesięcy tych furtek nie było, 

nie ukrywam, że były prowadzone rozmowy, żeby te furki wykonać, wykonawca na końcu nie 

wziął od nikogo za to, żadnej złotówki, ani grosza i niczego innego. Cieszę się, że są tacy ludzie 

w gminie, cieszę się, że są tacy właściciele firm prywatnych, nic z tego tytułu nie ma, od gminy, 

ani ode mnie, ani, nie wiem skąd jeszcze i Jemu, firmie i pracownikom chcę serdecznie za to że, 

taką postawą pro publiką, się wykazali, wszystkim tym, którzy tam mają bliskich na tym 

cmentarzu, po prostu pomogli, dziękuję bardzo.  
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Radny Julian Graś – chciałem tu podziękować panu Burmistrzowi, bo m.in.  ta inwestycja była 

przez pana Burmistrza, podpowiedziana, za te furtki, serdecznie w imieniu mieszkańców  

Kruszewa i proboszcza chciałem podziękować, ale jednocześnie mieliśmy zebranie wiejskie,  i 

tak, może nie dużo, na tym zebraniu, znaczy dość dużo wypłynęło wniosków, ale choćby jeden 

taki, żeby ten chodnik przełożyć wokół boiska, bo jest tak pozapadany. Ja to w tym roku 

przełożyłem z młodzieżą, ale tak całkiem tanio, bez piasku, bez cementu, myśmy z pobocza 

pozbierali i troszeczkę myśmy go podnieśli, ale  tam na szczycie boiska w kierunku ścieżki 

rowerowej, tam są takie zapadnięcia, że tak konkretnie trzeba było  trochę cementu, może jakoś 

fachową firmę i to nie dużo tej roboty by było, i to prośba, żeby  to można było wykonać. 

Następna sprawa, to sprawa wiatraków, to fajnie, że są, będą pieniążki, ale teraz wiadomo, że 

będą ograniczenia w planie przestrzennym zagospodarowania, chodzi o działki, to jest ulica 

Polna, ulica Rolna, ulica Szkolna, to są przed szosą, więc wcale  nie tak daleko do tych 

wiatraków i teraz jest obawa, niektórzy kupią te działki i czasami przegapią, bo nie będą 

wiedzieli, że mogą się budować na dzień dzisiejszy, bo wiadomo, rolnik jeden z Wybudowania, 

jeszcze kawał za szosą, nie wiem, 500 metrów do kilometra, nawet on się nie może budować 

budynku mieszkalnego, jedynie za gospodarstwem, tam z tyłu, no, na razie mamy wszyscy 

problem z tym. Dwa słowa może o dożynkach, też bym chciał podziękować w imieniu  Rolników 

Kółek i Organizacji Rolniczych, jako Prezes, że to ładnie się w tych Ługach odbyły, rzadko 

spotykane, że  tak obficie wszystko było obstawione, razem z tymi – jak to się mówi – budami,  

nie budami i z tym całym poczęstunkiem, pięknie, to ładnie wyglądało, to dzięki właśnie   

organizacji, przede wszystkim tutaj pani Przewodniczącej i sołtysa  Ługów Ujskich, ale też 

szczególnie chciałbym podziękować   naszym pięknym paniom, które,  to właśnie panie dokonały 

pięknych ładnych wieńców,  to jest wytężona praca, to jest kilka dni, czy kilkanaście dni, które 

pracowały i pięknie się prezentowały, każda wioska w innym stroju, ładne  piękne panie, łącznie 

te wieńce, to była, Ja uważam, największa dekoracja tych dożynek, tym paniom i sołtysowi za to 

serdecznie dziękuję, pomimo, że tam Gminny Związek nie był uwypuklony na tych dożynkach w 

tym roku, ale  to jakoś zostało ominięte, ale, przebaczymy. Ostatnia sprawa, chciałem to wczoraj 

powiedzieć, ale dzisiaj są sołtysi, i tak powiem na moim przykładzie, mnie to tak trochę spotkało 

właściwie, byłem  trochę nieuchwytny, byłem na rehabilitacji i tak przykro, ponieważ,  zabrano 

mi ten miesięczny, czy  półtora miesięczny taki dochód sołecki, tej wypłaty i teraz taka jest 

obawa, czy jak inni sołtysi również zachorują, czy będą chorować w domu, chyba, że będą pod 

ukryciu, to tych pieniążków nie otrzymają, bo to było wyliczone za każdy dzień, ile dni, za każdy 

dzień było potrącone, to prawie 700 złotych wyszło, bo z tamtego miesiąca i poprzedniego, no 

nie wiem, czy teraz chorować i nie przyznawać się do tego. Ja w tym czasie, kiedy byłem na 

rehabilitacji, to więcej wykonałem rzeczy organizacyjnych prawie jak w domu. Ja miałem 

dziesiątki telefonów, organizowałem przecież delegacje na pogrzeb, śp, byłego 

Przewodniczącego, organizowałem straż, zajmowałem się zamówieniem wiązanki, delegację 

wysłałem, do dożynek się przyczyniałem, kolega za mnie i syn woził wodę na boisko, kwiaty 

były podlewane, listę obecności trzeba było sprawdzać, to rodzina mi przywiozła na miejsce, listę 

obecności, żebym musiał potwierdzić, podpisać za prace interwencyjne, no szereg, szereg 

telefonów trzeba było wykonać, no ale nie chwaląc się, rozmawiałem z byłym Ministrem 

Rolnictwa, też mi życzył dużo zdrowia, dużo na ten temat myśmy rozmawiali z powiatu, z 

regionu, także , że byłem bardzo aktywny,  tym bardziej, że miałem czas na to, a stało się, tak jak 

się stało, nie wiem, jak teraz, życzę wszystkim zdrowia i żeby tak nie byli tyle stratni, co Ja 

byłem stratny - wszystkim sołtysom. Dziękuję bardzo. 

Roman Wrotecki Burmistrz Ujścia – zacznę od tej sprawy pierwszej, czyli tej części ścieżki 

rowerowej, czy tego poszerzonego placu przy boisku, on na pewno wymaga jakieś interwencji 
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naprawczej, natomiast to jest w tym roku na pewno  wykluczone, skupiamy się na  

zabezpieczeniu oczywiście energetycznym i z tym będzie ogromny kłopot, więc dobrze by było 

w przyszłym roku, to rzeczywiście zrobić i mieć ten temat w pewnej kulturze wykonany.  Sprawa 

druga, wiatraki, po to właśnie był plan, żeby zabezpieczyć mieszkańców, że jeśli ta odległość jest 

mniejsza niż ta 10-cio krotność wysokości, żeby spokojnie mogli sobie ten dom tam wybudować, 

także na terenach na których obowiązuje plan, wysokość wiatraków, nie ma żadnego znaczenia, 

po to te plany są. Wczoraj rozmawialiśmy o tym, że gdyby np. w Jabłonowie nie było planu, nie 

mogliby mieszkańcy w ogóle domu postawić, tak samo było w Węglewie. Plan jest przyjęty, w 

Węglewie, też by była zatrzymana budowa czegokolwiek w tej chwili,  przecież tam jest dom 

budowany, natomiast bez obaw, jeśli jest teren, na którym obowiązuje plan, dopuszcza zabudowę 

jednorodzinną, to wysokość wiatraków w tym przypadku nie ma znaczenia. Co do diet sołeckich, 

to nie jest ani Państwa ani mój wymysł, i tyle. Wojewoda nie przyjmie, odrzuci po prostu każdą 

uchwałę, w której nie  będzie przewidziana sytuacja, w której sołtys nie może pełnić funkcji i nie 

ma potrącenia, taka uchwała nie przejdzie, nie ma jej, po prostu i tyle, zostanie przez Nadzór 

uchylona i wtedy diety byłyby w ogóle zagrożone  dal wszystkich, bo uchwała by nie 

obowiązywała, bo obowiązywałaby stara, czyli poprzednia uchwała – tak, natomiast, to jest tak   

z dietami radnych, nie ma radnego na sesji, czy na komisjach, zależy jak to wygląda, jest           

potrącenie, no i tutaj, Ja rozumiem zupełnie dobrze pana rozgoryczenie, tak, ale, po prostu 

przyjmuje się, że w czasie choroby i to,  nie myśmy  wymyślili, jeśli sołtys nie może pełnić 

funkcji z takich czy innych powodów, no niestety musi być to potrącenie.  Mi naprawdę nie 

zależy na tym, żeby pan tej diety nie dostał, ale system jest tak skonstruowany, że potrącenia 

muszą być i dobrze, że nam pewne uchwały przeszły w tym zakresie, bo w niektórych 

województwach są tak radykalni Wojewodowie, że naprawdę wymagają zapisów jeszcze bardziej 

szczegółowych, naprawdę rozumiem to rozgoryczenie, i dobrze wiem, że, jak się jest chorym, 

albo  na urlopie - tak, jak byłem jeden dzień na urlopie, Ja miałem więcej telefonów z zewnątrz,  

nie wiem,  skąd ludzie wiedzieli, dzwonili do mnie i mówili, że jestem chory, a byłem na urlopie 

i mieli  pytania, dlatego wiem jak to jest, że w sumie nie ma niedzieli w tej robocie- tak, albo 

jakiś godzin wolnych od bycia sołtysem, czy tam  burmistrzem, czy radnym, ale na to, naprawdę, 

panie sołtysie, panie radny, my jako samorząd tutaj na dole, naprawdę nie mamy żadnego 

wpływu, te potrącenia po prostu zgodnie z ustawy wynikające, po prostu być muszą, wiem, że to 

jest przykre, ale to nie jest na pewno intencyjne w naszej strony.  

Przewodnicząca obrad – czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, nie ma chętnych.  

Radny Julian Graś – przepraszam,  może jeszcze dwa słowa, bo pomysłodawcą, to są  

Wojewodowie - Ja rozumiem,  czy to jest ( nieskończone zdanie), bo przecież jak oni, to nie 

obrażając Prezydentów, czy tam Wójtów czy Burmistrzów – nie, jak są chorzy, to mają 

chorobowe, ale te 80% dostaną, a sołtys ma całkowicie zabrane,  za każdy dzień, ile jest chory – 

raz, a drugie,  zakres pracy sołtysa, wiadomo się zwiększa, coraz to więcej kłopotów, 

obowiązków, sołtysowe, mogą też tu powiedzieć, ile jest tej pracy i czas nieograniczony, czy 

niedziele, czy święta, czasami się coś wydarzy, a bez urlopu, bez  ubezpieczenia, aha, jeśli chodzi 

o ubezpieczenia, czy sołtys przykładowo na swoim stanowisku,  jakieś pracy we wsi, coś mu się 

stanie, czy ktoś go potrąci, czy jest z tego tytułu też ubezpieczony. Dziękuje.  

Roman Wrotecki Burmistrz Ujścia – sołtysa, nie wiąże umowa, która jest stosunkiem pracy. To 

nie jest umowa o pracę, bo gdyby była umowa o pracę, to musieliby Państwo ją wykonywać       

w określonych godzinach, w określonym czasie, i przy całej reszcie ochrony. Pan porósł spór, 

który jest od kilku lat, tak jakby  to miało funkcjonować, i znowu, ma pan rację, natomiast to jest 

tak, że nikt panu nie może powiedzieć, że jak do pana zadzwonią  o tej godzinie, pan nie odebrał, 
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to pan nie wykonuje swojej funkcji, ale też pan powinien ją wykonywać, Ja wiem, że to jest 

masło maślane, natomiast nie chcę być adwokatem Wojewody, Wojewoda, ma obowiązek 

stosować prawo, tak samo jak my, i on musi  takie decyzje uchylające wydawać, ich jest 

mnóstwo, no w tej chwili, już tam samorządy się nauczyły, że takich uchwał nie może być, ale to 

jest sytuacja, którą ustawowo powinno się uregulować, my tutaj, mamy, że tak powiem szczerze,  

żadne władyctwo nad tym. 

Przewodnicząca obrad – czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, nie ma chętnych,  zamykam 

dyskusję.  

 

Ad. 16. Zakończenie posiedzenia 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 1:21:51do 1:22:00) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak  -  w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej w Ujściu,  dziękuję wszystkim za 

przybycie.  

Zakończenie XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 11:22. Imienny wykaz wszystkich 

głosowań w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

 

G. Chułek        
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